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Algemene beschouwingen 
 
Datum: 08 november 2016  
 

 

 

Voorzitter, dames en heren, 

 

D66 wil in deze algemene beschouwingen een aantal zaken melden: 

 

1 Programma verkeer  
 
Er zijn plannen voor de 3 grote infrastructurele werken, de aanbesteding van de (voormalige 
provinciale) weg Houthem en die is tegengevallen. Er dient een keuze gemaakt te worden 
welke infrastructurele werken uitgevoerd gaan worden. Uiteraard is hierbij het algemeen 
belang leidend. Zo zijn het Walramplein, ter afronding van het centrumplan en de 
doorgaande weg in Houthem vanwege de verkeersveiligheid de meest in het oog springende 
projecten die ons inziens als eerste uitgevoerd dienen te worden. 
 
2 LED verlichting 
 
D66 is voor een algehele vervanging van de oorspronkelijke openbare verlichting naar LED 
verlichting. Daar zijn door D66 in de commissie reeds diverse vragen gesteld: 

 1 Is onderzocht of de vervanging van de verlichting naar armaturen met LED 
lichtbronnen te combineren is met de aanbesteding van het ontzorgingscontract? 
Het lijkt ons niet gewenst om in 2017 door partij A de verlichting te laten plaatsen die 
in 2018 door partij B onderhouden moet worden. Waarom wordt niet overgegaan op 
een prestatiecontract waarbij de geselecteerde partij naast het vervangen ook 
verantwoordelijk is voor het functioneren en presteren van de openbare verlichting? 
Dit contract kan dan in 2017 aanbesteed worden met als ingangsdatum 26 mei 2018. 

 2 Is het niet beter om vooraf onafhankelijk advies in te winnen over de huidige 
mogelijkheden met betrekking tot openbare verlichting en de noodzaak, eisen en 
wensen van de openbare verlichting? Het 1 op 1 vervangen van armaturen is wellicht 
niet de juiste keuze. Er zijn meerdere opties c.q. mogelijkheden om te komen tot een 
optimale keuze voor de openbare verlichting in VadG. 

 3 Indien de gemeente voornemens is om in 2018 over te gaan op armaturen met LED 
lichtbronnen kan het huidige onderhoud daar op afgestemd worden zodat er wellicht 
nog mogelijkheden zijn om te bezuinigen op de openbare verlichting. Is dit 
onderzocht? 

 4 Energiemanagement, lichtsturing, lichtkleur, spiegeltechnieken, lichthinder e.d. 
worden in de nota niet specifiek vermeld. Ons inziens is het van belang deze 
aspecten mee te nemen in de plannen voor de vervanging van huidige armaturen 
naar armaturen met LED lichtbronnen. Hoe worden deze aspecten in de huidige 
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plannen al dan niet meegenomen? 
 
3 Nieuwe kerk aan het Walramplein.  
 

Het zou mooi zijn als we daar een concrete actie van kunnen maken voor de 
gemeente. Het is voor de gemeente een uitgelezen kans om (al is het via een 
strategische aankoop) dit geweldige gebouw in eigendom te krijgen en vervolgens 
een goede zaal voor de gemeente te realiseren. De kansen voor de gemeente, de 
samenwerking met het openluchttheater en het theater in Maastricht, ze zijn 
vanzelfsprekend. De kosten om het gebouw geschikt te maken voor het gebruik als 
theater zijn te overzien. Hierbij dient te worden opgemerkt dat bij vervreemding 
van de Polfermolen er een prachtig alternatief beschikbaar is als zaal voor 
Valkenburg. 
 

4 Herstructurering van de woningmarkt.  
 

Hier hebben wij als D66 aan getrokken en zijn ook blij dat de gemeente Valkenburg 
samen met de 18 Limburgse gemeentes tot een plan gekomen is. Nu het plan 
aangenomen is lezen wij helaas niet hoe de gemeente het plan gaat uitvoeren en 
welke maatregelen op korte termijn te verwachten zijn. Het is van belang dat de 
gemeente VadG daar actief hiermee aan de slag gaat. 
 

5 Omgevingswet.  
 

Naar verwachting treedt de Omgevingswet in 2019 in werking. De komst van de 
Omgevingswet betekent dat er veel verandert. De wet bundelt bijvoorbeeld 26 
bestaande wetten voor onder meer bouwen, milieu, water, ruimtelijke ordening 
en natuur. Het is belangrijk dat de gemeente nu al begint met de voorbereidingen. 
Anders lukt het niet om de wet in 2019 goed te laten landen. Wat zijn de plannen 
van de gemeente om tijdig voorbereid te zijn op de invoering van deze wet? Het 
mag niet zo zijn dat er op een gegeven moment weer externen ingehuurd moeten 
worden om e.e.a. voor elkaar te krijgen. 

 

Verder alg beschouwingen 

D66 kijkt met tevredenheid terug op de ontwikkelingen binnen onze gemeente Valkenburg 

aan de Geul. Zo is de vernieuwing van het centrum nagenoeg voltooid en zijn er ver 

uitgewerkte plannen om ook op andere plekken in onze gemeente zaken goed te regelen. 

D66 is trots op die ontwikkelingen. Wel dienen we opmerkzaam te blijven op de balans in 

onze karakteristieke gemeente inzake gebouwen, leisure, groen en toerisme. Verder dienen 

we ons ook niet blind te staren op deze items, maar mee te denken en actief aan te haken 

op de mooie ontwikkelingen in onze Zuid-Limburgse regio, zoals de uitrol van de campussen 

die zorgen voor een flinke economische boost voor onze Limburgse provincie. 
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Als volgende punt in deze algemene beschouwingen benadrukt D66 graag de hernieuwde 

aandacht voor de governance, integriteit en transparantie binnen het lokale bestuur van 

onze gemeente VadG. Het schept vertrouwen dat die issues zijn besproken, maar worden ze 

daadwerkelijk ook in acties omgezet, in praktijk gebracht door allen van ons? Helaas worden 

we als raad geconfronteerd met loslippige collegae. Dit mag en dit wil onze raad niet 

tolereren. Respectvol opereren richting B&W, de burger, je mond niet voorbij praten, dus de 

raad in de lead laten zijn, het zijn zulke vanzelfsprekendheden. Ook in onze raad dient dat 

niet met voeten getreden te worden. Dan staan we als raad sterk zoals het hoort en hebben 

we vertrouwen in een goede toekomst waarin openheid, transparantie maar ook daadkracht 

de leidende principes zijn.  We gaan zoals altijd maar ook altijd gemeend een uitdagende 

toekomst tegemoet! 

 

ALITA HIDDING 

Fractievoorzitter D66 


